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Tiodorović za RTS: Aktuelne mere su jasne i precizne, problem je u njihovoj kontroli 

Mere su potpuno jasne i precizne, problem je u njihovoj kontroli, rekao je za RTS prof. dr Branislav 

Tiodorović. Poručio je da bi trebalo da se okrenemo vakcinaciji, a da će se kovid sertifikati primenjivati u 

prostorijama noćnih klubova, barova, restorana i kafića. 

Epidemiolog i član Kriznog štaba prof. dr Branislav Tiodorović rekao je da su mere potpuno jasne i 

precizne, a da je problem u njihovoj kontroli. 

"Da li je trebalo da donesemo odluku o zatvaranju, skraćivanju radnog vremena, čime ćemo uraditi 

potpuno suprotno od onoga što bismo želeli svi zajedno, a drugo, šta bi to značilo, ne daj bože, da idemo 

i na policijski čas", rekao je profesor Tiodorović. 

Poručio je da aktuelne mere uređuju sve – od ulaska u zemlju do funkcionisanja unutar zemlje i 

prevencije. 

"Ako imamo situaciju da su ljudi bili u kontaktu u svojoj porodici, na radnom mestu, sa svojim 

prijateljima, sa nekim ko je bolestan, ko je pozitivan, da mu je predviđeno da bude deset dana u kućnoj 

izolaciji. Da li se neko toga pridržava? Ne. To nije navika našeg stanovništva, da poštuje mere", rekao je 

Tiodorović. 

Naglasio je da bi trebalo da se okrenemo vakcinaciji i da nije adekvatno porediti broj obolelih sa 

prošlogodišnjim podacima. 



 
 

"Tada nismo imali vakcinu na raspolaganju, jednu meru koja svuda u svetu, pa i kod nas, jedina koja 

može zaustaviti, da ovu epidemiju kontrolišemo. Ja pozivam na vakcinaciju još jednom", kazao je 

Tiodorović. 

Govoreći o kovid sertifikatima, čije je moguće uvođenje juče najavila premijerka Brnabić, Tiodorović je 

rekao da je cilj da onima koji su odgovorni i koji su primili vakcinu, kao i onima koji se kontrolišu 

testovima i koji su preležali bolest, sve bude pouzdano napisano u sertifikatu. 

Naglasio je da će se kovid sertifikati koristiti u zatvorenom prostoru noćnih klubova, barova, restorana i 

kafića. 

"Septembar je divan, stvarno treba koristiti da se izađe napolje, da se bude na vazduhu, a u gužvi nekoj, 

ispred supermarketa ili tržnog centra, treba staviti masku na razdaljini manjoj od metar i po", kazao je 

Tiodorović. 

Kada je reč o školama, Tiodorović je rekao da smatraju da škole treba da nastave da rade i da je to 

najbolji način da deca doživljavaju školu kao vaspitnu, a ne samo kao obrazovnu ustanovu. 

 

 

Brnabić: Pripremamo se za uvođenje kovid sertifikata, konačna odluka za nekoliko dana 

U toku su pripreme za uvođenje kovid sertifikata, rekla je nakon sednice Kriznog štaba predsednica 

Vlade Ana Brnabić. Istakla je da će konačna odluka o tome biti doneta u narednim danima, kao i da 

postojeće mere ostaju na snazi, a da će se njihova primena oštrije kontrolisati. 

Predsednica Vlade Srbije Ana Brnabić je, nakon sednice Kriznog štaba, rekla da su u toku pripreme za 

uvođenje kovid sertifikata i da će konačna odluka o tome biti doneta u narednim danima. 



 
 

"Pripremamo se za uvođenje kovid sertifikata. Ukoliko bude bilo potrebno, finalnu odluku ćemo doneti 

za nekoliko dana, ali smo se na sednici Kriznog štaba dogovorili da se svi pripremaju u ovom trenutku za 

uvođenje kovid sertifikata", kazala je Brnabićeva. 

Napomenula je da Kancelarija za informacione tehnologije i elektronsku upravu obavlja razgovore sa 

inspekcijama i ugostiteljima kako bi svi znali kako će se odluka o uvođenju kovid sertifikata primenjivati 

po donošenju. 

"Slede sastanci sa inspekcijskim organima da bi tačno znali kako se ta mera primenjuje. Ono što je 

razgovor je da ti kovid sertifikati, ukoliko budu implementirani, a da bi bilo u skladu sa Ustavom i svim 

ljudskim pravima budu uvedeni u prostorima gde nije neophodno da ljudi borave, a gde je visoka 

mogućnost zaražavanja. To su noćni klubovi, pod broj jedan, barovi, kafići i restorani u zatvorenom", 

istakla je Brnabićeva. 

Dodala je da kovid sertifikati neće biti potrebni za maloprodajne objekte pošto je protivustavno 

zahtevati to od ljudi. 

"U onim prostorijama gde nije neophodan ili esencijalan boravak, tamo realno, videćemo da čim se 

spremimo, ukoliko postoji potreba, donesemo i tu meru", istakla je Brnabićeva. 

Podsetila je da svaki objekat mora da ima kovid redara i da mere koje su na snazi nikada nisu ni ukidane i 

napomenula da će inspekcije u narednom periodu više raditi na terenu. 

"Krenule pojačane inspekcije" 

Brnabićeva je rekla da su od jutros krenule pojačane inspekcije i kontrole primene epidemijskih mera u 

javnom saobraćaju. 

"Prvi nadzori su savetodavni, a posle slede represivne mere", istakla je predsednica Vlade. 

Premijerka je nakon sednice Kriznog štaba saopštila da se epidemijska situacija dodatno usložnjava, i da 

je vakcinacija jedini odgovor na pandemiju. 

Navela je da je do sada 52,2 odsto, odnosno 2.821.060 punoletnih građana, vakcinisano makar jednom 

dozom, sa obe doze 50,1 odsto punoletnih, što su 2.707.594 osobe, a šest odsto trećom dozom. 

"Vakcinacija pomaže da hospitalizacija bude značajno manje" 

Nije zadovoljna brojem vakcinisanih, ali napominje da i taj procenat pomaže da hospitalizacija bude 

značajno manje nego u prethodnim talasima. 

Brnabićeva je istakla da je najvažnije to da je država svoj posao uradila "na najbolji mogući način". 

"Od kada se pojavila vakcina, čitava borba protiv epidemije se menja", ukazala je premijerka. 

Kada je reč o merama, pozvala je ljude da se vakcinišu i istakla da ne postoji ništa više što država treba 

da uradi. 



 
 

"Prva doza, treća doza, to su mere, vakcinišite se ljudi", poručila je Ana Brnabić. 

"U zdravstvu više decenija postoji obaveza vakcinacija s tri vakcine"  

Brnabićeva je na pitanje o merama za zdravstvene radnike rekla da u zdravstvu postoji već više decenija 

obaveza vakcinacija sa tri vakcine. 

"Obaveza vakcinisanja protiv hepatitisa B je na snazi preko 30 godina, a obuhvat nije dostigao ni 50 

odsto. Obavezna vakcinacija protiv sezonskog gripa postoji više od dve decenije, a obuhvat je ispod 10 

odsto, obavezna MMR vakcina je uvedena 2018. a obuhvat je ispod 10 odsto. Možemo da se igramo 

popularnog Kriznog štaba i Vlade i da kažem obavezno je, ali šta će to promeniti, ili da apelujem, 

edukujem, pričam, molim medije da podrže", rekla je predsednica Vlade. 

Upitala je da li treba da se otpusti 50 odsto zdravstvenih radnika koji se nisu vakcinisali protiv hepatitisa 

B, koji se nisu vakcinisali protiv korone. 

"Ko će onda da leči, šta će država da radi? Koje je onda rešenje?", upitala je ona. 

Istakla je da država radi najbolje što može u datim okolnostima i da je ona ponosna kako je taj posao 

uradila država, što je obezbedila vakcine ne samo za svoje građane, već i region. 

"Prvi dan pandemije smo rekli pobedićemo zajedno ili ćemo izgubiti. Današnji dan to stoji isto kao tog 

prvog dana", naglasila je ona. 

 

 

KORONA PRESEK Zatišje koje ne sme da nas zavara, i dalje smo preko 5.000 zaraženih 

U poslednja 24 sata u Srbiji je na korona virus testirano 16.098 osoba, od kojih je 5.003 pozitivno dok je, 

nažalost, 28 osoba preminul0. 



 
 

Na respiratorima je 138 pacijenata. 

Podsetimo, juče je od ukupno 19.843 testiranih, njih 5.461 je bilo pozitivno, dok je nažalost 27 osoba 

preminulo. Na respiratorima je bilo 132 pacijenata. 

Prof.dr Branislav Tiodorović izjavio je da je neophodno da se okrenemo vakcinaciji, da su mere jasne i 

precizne, ali da problem leži u njihovoj kontroli. Poručio je da aktuelne mere uređuju sve - od ulaska u 

zemlju do funkcionisanja unutar zemlje i prevencije. 

- Ako imamo situaciju da su ljudi bili u kontaktu u svojoj porodici, na radnom mestu, sa svojim 

prijateljima, sa nekim ko je bolestan, ko je pozitivan, da mu je predviđeno da bude deset dana u kućnoj 

izolaciji. Da li se neko toga pridržava? Ne. To nije navika našeg stanovništva, da poštuje mere - izjavio je 

Tiodorović za RTS. 

On je naglasio da treba da se okrenemo vakcinaciji, kao i da nije adekvatno da se broj obolelih poredi sa 

brojkama od prošle godine. 

- Tada nismo imali vakcinu na raspolaganju, jednu meru koja svuda u svetu, pa i kod nas, jedina koja 

može zaustaviti, da ovu epidemiju kontrolišemo. Ja pozivam na vakcinaciju još jednom - napomenuo je 

Tiodorović. 

 

 

U Vojvodini više od 10.000 aktivnih slučajeva koronavirusa 

U Vojvodini su u prethodna 24 sata registrovana 954 nova slučaja zaraze virusom korona, od čega 

najviše u Novom Sadu (202), saopštio je Institut za javno zdravlje Vojvodine. 



 
 

U ovom trenutku, broj registrovanih aktivnih slučajeva u Vojvodini je 10.707, a najveći broj registrovanih 

aktivnih slučajeva je u Novom Sadu, njih 2.893, navodi se u saopštenju. 

Među novoobolelima i dalje dominira radno aktivno stanovništvo, a među njima najveći deo čine osobe 

uzrasta 20 do 39 godina, a potom 40 do 59 godina 

U strukturi obolelih dominiraju nevakcinisane osobe svih uzrasta, naveo je Institut. 

 

 

Hirurg iz KCS: Morali smo da otpuštamo pacijente sa malignim bolestima 

Hirurg Dejan Veličković objasnio je na Nacionalnom simpozijumu u Beogradu kako izgledaju operacije na 

hirurškom odeljenju kovid bolnice u Batajnici, te sa kakvim izazovima se suočavaju lekari i drugo 

medicinsko osoblje tokom ovog talasa koronavirusa. 

 „Mi koji se bavimo hirugijom znamo da odlaganje operacije kod pacijenata stvara različite reakcije. Mi 

nismo došli u situaciju da sve bolnice budu u kovid sistemu, i to je dobro jer bi posledice bile 

katastrofalne. To znači da ne bismo mogli da operišemo nijednog urgentnog pacijenta, smrtnost bi u tom 

slučaju bila ogromna, što od kovida, što je od drugih bolesti“, rekao je Veličković. 

Hirurg kaže da se tokom pandemije postavljalo pitanje koga operisati, ali da nikakve zvanične preporuke 

ne postoje. 

„Neke preporuke Svetske zdravstvene organizacije da treba odložiti sve one procedure koje se mogu 

odložiti i koje nemaju neke značajnije posledice po pacijente. Ono što se mi svi trudimo jeste da održimo 



 
 

nivo tako da se ne ugasi hirugija, da postoji onkološka hirurgija… Imali smo pre par meseci, tokom 

drugog ili trećeg talasa situaciju da imamo 27 pacijenata sa malignim oboljenjima. Imali smo mini 

epidemiju, pa smo morali sve da ih otpustimo. Bilo je plakanja, nervoze, jer nismo znali kad ćemo da ih 

primimo”, kazao je hirurg. 

On je objasnio kako izgleda situacija kada dođe pacijent koji ima neodložan hirurški pregled i istakao da 

se svi pacijenti tretiraju kao kovid pozitivni dok se ne dokaže suprotno. 

 „Kada je reč o hirurgiji kod kovid pacijenata, prvo postoje određena uputstva gde sve može da se radi na 

jednom mestu. Drugo, broj kadrova, odnosno osoblja je takav da je on minimalan. Naravno, upotreba 

zaštitne opreme je prioritet. Kod ovih pacijenata nažalost veliki procenat mortaliteta. Takođe, mi se u 

hirurgiji rukovodimo principom kada je nešto urgentno, što manje to više. Pokazalo se da je dobro što je 

otvorena hirurgija u Batajnici, iako smo se u prvi mah pitali šta će to nama. Operisali smo krvarenja u 

predelu abdomena najviše, a bilo je i onih akutnih operacija, poput kila”, rekao je Veličković. 

Tokom prethodnih 10 meseci rada bovid bolnice u Batajnici primljeno je oko 10.000 ljudi sa najtežim 

oblicima koronavirusa. U vreme, četvrtog i po mnogima, najtežeg talasa koje je uzrokovao delta soj 

virusa, lekari najveće kovid bolnice u nasoj zemlji žele da prikažu rezultate svog desetomesečnog rada. 

Na simpozijumu koji okuplja preko 200 učesnika iz različitih krajeva Srbije, biće održana predavanja na 

koji će se raspravljati i deliti iskustva lekara sa prvih linija odbrane protiv koronavirusa. 

 


